
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 

14 februari 2022 KS-2021/1788 1 (33) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 14 februari 2022 

Tid Klockan 17:00 -21-22 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Ingemar Syring (M), lämnade klockan 20.48, Harald Bergh (M), Malak Guirguis 

(KD), Marcus Jillehed (DP), Peter Axelsson (DP), Charlotte Björkman (HP), 

Tomas Henriksson (S), Konstantinos Tsampazis (S), Lena Berg (S) och Malena 

Karanovic (SD) 

Utses att justera Rasmus Lenefors (S) och Henrik Juhlin (C) 

Justeringens tid Måndag den 21 februari 2022 Paragrafer  1- 21 

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Erik Ottoson 
Ordförande 

Rasmus Lenefors (S) Henrik Juhlin (C) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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        Kommentar till protokollet 

        Ärende 7, Svar på interpellation ställd av  Sara Heelge Vikmång (S) och  Rasmus Lenefors (S) 

         till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten i Skogås och  

         ärende 8, Interpellation ställd av Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP), Anders Abel (MP)  

         till kommunalråd med ansvar för samhällsbyggnadsfrågor, Love Bergström (M), om den långsiktigt  

        hållbara planeringen av skol- och förskolegårdar bordlades klockan 18.00 för att hanteras sist på  

         dagordningen, dvs. som ärende 20 och 21.  
 

 
       TILLKÄNNAGIVANDE 

 
        Beslut om kommunala föreskrifter i enlighet med 8 kap. 13 § Kommunallagen. 

 

        Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022-02-14 har beslut fattats i följande 

        kommunala föreskrift: 

 

        * Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun – HKF 9000 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 14 februari 2022 

Protokollet har justerats den  21 februari 2022 

Anslaget sattes upp den 22 februari 2022 

Anslaget tas ner den 17 mars 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  16 mars 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  
 
 
 

www.huddinge.se 
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Uppropslista 2022-02-14 

31 ledamöter    

Ledamoten frånvarande 

under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare 

för den frånvarande 

ledamoten 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   

2. Daniel Dronjak (M)   

3. Arnold Boström (SD)   

4. Rasmus Lenefors (S)   

5. Christina Eklund (M) Samtliga  Claes-Johan Bonde (M) 

6. Nujin Alacabek (V)   

7. Malin Danielsson (L)   

8. Eeva Laine (S)   

9. Jelena Drenjanin (M)   

10. Christian Ottosson (C)   

11. Anders Lönroth (MP)   

12. Ingalill Söderberg (DP)   

13. Mats Arkhem (SD)   

14. Göran Hallberg (S)   

15. Erik Ottoson (M)   

16. Gorges Barkho (KD)   

17. Niklas Bougt (V)   

18. Marie Fors (S)   

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) Samtliga  Diana Molinsky 

20. Lars Björkman (HP)   

21. Pran Malhotra (S)   

22. Martin Nigals (SD)   

23. Love Bergström (M)   

24. Bo Källström (L)   

25. Shewen Nysmed (S)   

26. Karin Adolfsson (C) Samtliga  

27. Gunilla Helmerson (M)   

28. Carina Sundström (MP)   
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  Ledamoten frånvarande 

under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare 

för den frånvarande 

ledamoten 

29. Sonia Benavente (V) Samtliga  

30. Aza Cheragwandi (S) 
§§ 18-21 

(lämnar klockan 19.10) 

Anders Ferbe (S) §§ 18-

21 

31. Leif Dyrvall (DP)   

32. Ann Clewett (-) Samtliga Annika Boström (SD) 

33. Peter Höög (M)   

34. Ann-Marie Högberg (S)   

35. Jennifer Lind (M) Samtliga Hampus Holmgren (M) 

36. Claes Thim (S)   

37. Karl Henriksson (KD)    

38. Sofia Knutz (L) Samtliga  Petra Nilsson (L) 

39. Sven Pernils (SD)   

40. Patrik Rahm (M)   

41. Olov Hamilton (V) 
§§ 21 (lämnar klockan 

20.48) 

 

42. Anneli Sjöberg (S)   

43. Caroline Örtholm (M) Samtliga Hans Wallenborg (M) 

44. Henrik Juhlin (C)   

45. Yossi Sigal (S)   

46. Anders Abel (MP) Samtliga Jan-Olof Bodén (MP) 

47. Kennet Bergh (M)   

48. John Clewett (-) Samtliga Rolf Lindberg (SD) 

49. Kamile Ünver (S) Samtliga Sara Holmgren (S) 

50. Patrik Willingstam (DP)   

51. Britt Björneke (V)   

52. Mats Österholm (M)   

53. Erling Karlsson (S)   

54. Robert Andersson (HP)   

55. Chris Smith (L)  §§ 1-6 Tove Madsen (L) §§ 1-6 
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  Ledamoten frånvarande 

under följande paragrafer 

Tjänstgörande ersättare 

för den frånvarande 

ledamoten 

56. Björn Karlsson (M)   

57.  Margareta Vikgren (S)   

58. Gerhard Miksche (SD) Samtliga Bo Adolfsson (SD) 

59. Nicolas Holst (M)   

60. Fredrik Fjällström (S)   

61. Tomas Selin (C)   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 1   

    

Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar till protokollet: 

1. Robert Andersson (HP) är ny ledamot i kommunfullmäktige sedan den 20 

december 2021. 

2. Jan Hermansson (HP) är ny ersättare i kommunfullmäktige sedan den 20 december 

2021.  

3. Bo Adolfsson (SD) är ny ersättare i kommunfullmäktige från och med den 20 

januari 2022. 

 

Sammanfattning 

Ordföranden anmäler protokoll från Länsstyrelsen med följande innehåll: 

 

Robert Andersson (HP) utses till ny ledamot i kommunfullmäktige från och med den 

20 december 2021 till och med den 14 oktober 2022 efter Lisbeth Krogh (HP). 

Jan Hermansson (HP) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med den 

20 december 2021 till och med den 14 oktober 2022 efter Robert Andersson (HP). 

Bo Adolfsson (SD) utses till ny ersättare i kommunfullmäktige från och med den 20 

januari 2022 till och med den 14 oktober 2022 efter Runar Finnman (SD). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade frågor  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Den inlämnade frågan från Nujin Alacabek (V) får ställas.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en fråga från Nujin 

Alacabek (V) ställd till kultur- och fritidsnämndens ordförande Bo Källström (L) med 

anledning av återöppnande av fritidsgårdarna i Visättra och Flemingsberg. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 3   

    
Diarienummer KS-2022/323.173    

 

 

 

Svar på fråga från Nujin Alacabek (V) till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Bo Källström (L) med anledning 
av återöppnande av fritidsgårdarna i Visättra och 
Flemingsberg  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Frågan från Nujin Alacabek (V) anses besvarad. 

 

Sammanfattning 

Bo Källström (L), kultur- och fritidsnämndens ordförande, anför som svar på frågan 

från Nujin Alacabek (V) följande: 

 

”Nujin har ställt en fråga till mig om huruvida det finns lokal för fritidsgården i 

Visättra samt när den i sådana fall öppnar samt om det finns planer för återöppnande 

även i Flemingsberg. 

Ja, det finns en lokal i Visättra för fritidsgårdsverksamhet. 

Den måste iordningsställas för att fungera ändamålsenligt. Där förhandlar 

förvaltningarna med fastighetsägaren och de förhandlingarna beräknas vara klara i 

mars. 

När det gäller det kombinerade biblioteket/fritidsgården i Grantorp så kommer 

nämnden att behandla lokalprogram och lokalisering under mars/april. 

Exakta datum kommer att kommuniceras via kommunens vanliga kanaler.” 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 4   

    

    

 

 

 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

De fem inlämnade interpellationerna får ställas men interpellationen från Nujin 

Alacabek (V) kommer att behandlas vid kommunfullmäktiges sammanträde den 21 

mars 2022 då den inkom efter de föreskrivna 10 arbetsdagarna. 

 

Sammanfattning 

Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit fem stycken 

interpellationer.  

 

Interpellation ställd av Aza Cheragwandi (S) och Sara Heelge Vikmång (S) till 

kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten 

i Huddinge centrum. 

 

Interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) och Yossi Sigal (S) till 

kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten 

i Segeltorp. 

 

Interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) och Sara Heelge Vikmång (S) till 

kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten 

i Skogås. 

 

Interpellation ställd av Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och Anders 

Abel (MP) om den långsiktigt hållbara planeringen av skol- och förskolegårdar. 

 

Interpellation ställd av Nujin Alacabek (V) till socialnämndens ordförande Eva 

Carlsson-Paulsén (M) rörande vräkningar av barnfamiljer. Interpellationen inkom 

efter de föreskrivna 10 arbetsdagarna och kommer därför att utgå vid dagens 

sammanträde för att istället behandlas av kommunfullmäktige den 21 mars 2022. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 5   

    
Diarienummer KS-2022/214.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och 
Aza Cheragwandi (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten i 
Huddinge centrum  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om åtgärder för att öka tryggheten i Huddinge centrum anses 

besvarad.  

 

Sammanfattning 

Utifrån § 35 i kommunfullmäktiges arbetsordning hänvisar kommunstyrelsens 

ordförande Daniel Dronjak (M) till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd med 

ansvar för trygghetsfrågor, för svar på interpellationen.  

 

Som svar på interpellationen från Sara Heelge Vikmångs (S) och Aza Cheragwandis 

(S) hänvisar Ingalill Söderberg (DP) till sitt utskickade svar (se bilaga till 

protokollet). 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Ingalill Söderberg (DP) och 

Aza Cheragwandi (S). 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar fullmäktige om interpellationen om åtgärder för att öka 

tryggheten i Huddinge centrum anses besvarad och finner att så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 6   

    
Diarienummer KS-2022/215.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) och 
Yossi Sigal (S) till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten i Segeltorp  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om åtgärder för att öka tryggheten i Segeltorp anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Utifrån § 35 i kommunfullmäktiges arbetsordning hänvisar kommunstyrelsens 

ordförande Daniel Dronjak (M) till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd med 

ansvar för trygghetsfrågor, för svar på interpellationen.  

 

Som svar på interpellationen från Rasmus Lenefors (S) och Yossi Sigal (S) hänvisar 

Ingalill Söderberg (DP) till sitt utskickade svar (se bilaga till protokollet). 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Christian Ottosson (C), Yossi 

Sigal (S), Bo Källström (L), Mats Österholm (M), Nujin Alacabek (V) och Peter 

Höög (M).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar fullmäktige om interpellationen om åtgärder för att öka 

tryggheten i Segeltorp anses besvarad och finner att så är fallet.   
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 7   

    
Diarienummer KS-2022/216.110    

 

 

 

Svar på interpellation ställd av  Sara Heelge Vikmång (S) och  
Rasmus Lenefors (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten i 
Skogås  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om åtgärder för att öka tryggheten i Skogås anses besvarad.  

 

Sammanfattning 

Utifrån § 35 i kommunfullmäktiges arbetsordning hänvisar kommunstyrelsens 

ordförande Daniel Dronjak (M) till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd med 

ansvar för trygghetsfrågor, för svar på interpellationen.  

 

Som svar på interpellationen från Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) 

hänvisar Ingalill Söderberg (DP) till sitt utskickade svar (se bilaga till protokollet). 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S), 

Ingalill Söderberg (DP), Niklas Bougt (V), Daniel Dronjak (M), Arnold Boström 

(SD), Martin Nigals (SD), Henrik Juhlin (C), Karl Henriksson (KD), Leif Dyrvall 

(DP), Mats Arkhem (SD), Bo Källström (L), Lars Björkman (HP) och Malin 

Danielsson (L).  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar fullmäktige om interpellationen om åtgärder för att öka 

tryggheten i Skogås anses besvarad och finner att så är fallet.   
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 8   

    
Diarienummer KS-2022/223.110    

 

 

 

Interpellation ställd av Anders Lönroth (MP), Carina 
Sundström (MP), Anders Abel (MP) till kommunalråd med 
ansvar för samhällsbyggnadsfrågor, Love Bergström (M), om 
den långsiktigt hållbara planeringen av skol- och 
förskolegårdar  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen om långsiktigt hållbara planeringen av skol- och förskolegårdar anses 

besvarad. 

 

Sammanfattning 

Som svar på interpellationen från Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och 

Ander Abel (MP) hänvisar Love Bergström (M) till sitt utskickade svar (se bilaga till 

protokollet). 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

Efter att svaret getts yttrar sig Anders Lönroth (MP), Love Bergström (M), Tomas 

Selin (C), Nujin Alacabek (V), Bo Källström (L), Henrik Juhlin (C), Mats Österholm 

(M) och Jelena Drenjanin (M) 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar fullmäktige om interpellationen om långsiktigt hållbara 

planeringen av skol- och förskolegårdar anses besvarad finner att så är fallet.   
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 9   

    

    

 

 

 

Interpellation - Utgår  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Interpellationen från Nujin Alacabek (V) kommer att behandlas vid fullmäktiges 

sammanträde 21 mars 2022. 

 

Sammanfattning 

Interpellation från Nujin Alacabek (V) inkom efter de föreskrivna 10 arbetsdagarna 

och därför kommer interpellationen att behandlas vid fullmäktiges sammanträde den 

21 mars 2022.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden frågar om fullmäktige beslutar att interpellationen från Nujin Alacabek 

(V) kommer att behandlas vid fullmäktiges sammanträde 21 mars 2022 och finner att 

så är fallet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/71.915    

 

 

 

Information från kommunrevisionen  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av informationen från kommunrevisionen. 

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger följande information från 

kommunrevisionen: 

 

* Missiv: Kommunens arbete för att uppnå målet att kommunen ska vara en attraktiv 

arbetsgivare – förstudie, dialoger och analys relaterat till området. 

 

* Revisionsrapport: Granskning av kommunstyrelsens uppsikt över bolag och 

kommunalförbund. 

 

* Revisionsrapport: Granskning av rutiner för efterlevnad av dataskyddsförordningen. 

 

* Revisionsrapport: Granskning av tillsyn av fristående förskolor. 

 

 

 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  16 (33) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 11   

    
Diarienummer KS-2021/1564.915    

 

 

 

Statistikrapporter från socialnämnden och  vård- och 
omsorgsnämnden enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen 
(2001:453), 2021  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige har tagit del av socialnämndens rapport. 

 

Sammanfattning 

Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger följande rapport: 

 

* Socialnämndens rapport av beslut som inte verkställts inom tre månader tredje 

kvartalet 2021. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 12   

    
Diarienummer KS-2021/397.183    

 

 

 

Konkurrensprövning lokalvård 2021  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. All lokalvård i Huddinge kommun ska konkurrensutsättas. 

2. Kommunstyrelsen ska tillse att en nämndövergripande upphandling genomförs 

avseende lokalvården i Huddinge kommun, i enlighet med lag (2016:1145) om 

offentlig upphandling, upphandlings- och inköpspolicy för Huddinge kommun samt 

riktlinjer för upphandling och inköp. 

 

Sammanfattning 

Huddinge kommun har ett ansvar mot invånarna att fokusera på lagstadgade 

kärnverksamheter. Om resurser kan frigöras för dessa genom att kommunen överlåter 

utförandet av vissa andra tjänster på externa utförare som kan utföra dessa effektivare 

och/eller kvalitativt bättre är det ett rationellt agerande. Därför har Huddinge 

kommun enligt Mål och budget i uppdrag att aktivt konkurrenspröva sina 

verksamheter. 

En fördjupad analys av kommunövergripande lokalvård har genomförts och 

innehåller en inventering av kommunens lokalvård, en analys av marknaden, 

redovisning av konsekvenser om verksamheten konkurrensutsätts och en beskrivning 

av upphandling och dess process. 

Utredningen visar att det finns starka skäl att konkurrensutsätta och gemensamt 

upphandla kommunens totala lokalvård. Effektivitetsvinsterna rymmer såväl 

ekonomiska som kvalitativa dimensioner för lokalvården, och ger dessutom 

förutsättningar för verksamheterna att i högre utsträckning fokusera på kvaliteten 

inom sina respektive kommunala kärnuppdrag. 

Det finns även vinster rörande den sociala och ekologiska hållbarheten, inklusive 

barnperspektivet, om en professionell aktör med god kompetens ifråga om 

rengöringsmedel, städteknik och ytskikt ansvarar för kommunens lokalvård. 

Upphandlingsprocessen styrs av LOU och har ”den goda affären” i fokus. Det innebär 

ett djupt och nära samarbete med verksamheten för att kunna matcha deras 

förutsättningar och behov mot vad marknaden erbjuder. 

Som en konsekvens av att lokalvården upphandlas bör en central organisation i 

kommunen med djup och bred kompetens avseende städtjänster inrättas under 

kommunstyrelsen med ansvar för beställning, tillsyn och kvalitetskontroller. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Mats Österholm 

(M), Nujin Alacabek (V), Jelena Drenjanin (M), Anders Lönroth (MP), Tomas Selin 



 

KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  18 (33) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

(C), Bo Källström (L) och Martin Nigals (SD).  

 

Daniel Dronjak (M), Mats Österholm (M), Jelena Drenjanin (M), Bo Källström (L) 

och Martin Nigals (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) yrkar 

avslag till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden ställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag 

till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att fullmäktige beslutar att bifalla 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Votering begärs och ska verkställas. 

 

Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar Ja. Den det ej vill röstar Nej. 

Vinner Nej har kommunfullmäktige beslutat avslå kommunstyrelsens förslag.  

 

Voteringen utfaller enligt bilagd voteringslista med 36 Ja-röster, 23 Nej-röster och 2 

Frånvarande. 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V) och Anders Lönroth (MP) reserverar 

sig till förmån för eget förslag.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 13   

    
Diarienummer KS-2021/2829.112    

 

 

 

Revidering av arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Huddinge kommun - HKF 9000  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun, HKF 9000 – ska ha 

den ändrade lydelse som framgår av bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande daterat den 4 januari 2022. 

2. Ersätta nuvarande lydelse i paragraf 14 med en ny lydelse enligt följande: 

Ordföranden bestämmer efter samråd med vice ordförandena i fullmäktiges presidium 

och kommunstyrelsens ordförande när fullmäktige ska behandla ett ärende, om ej 

annat följer av lag. Ett ärende ska tas upp till behandling senast sex månader efter KS 

beredning. 

 

Sammanfattning 

Nu gällande Arbetsordning för kommunfullmäktige i Huddinge kommun, HKF 9000- 

fick sin nuvarande utformning genom kommunfullmäktiges beslut den 14 december 

2020, § 6. 

Enligt 5 kap. 8 § kommunallagen ska kommunfullmäktige senast februari månad 

valåret besluta om en ersättarkvot gällande ersättarna i kommunfullmäktige. 

I arbetsordningen för kommunfullmäktige i Huddinge kommun saknas idag en sådan 

kvot. I enlighet med bifogat förslag föreslås kvoten vara ½, det vill säga att antalet 

ersättare ska vara hälften av antalet ledamöter i fullmäktige. 

För fullmäktige i Huddinge kommun innebär detta att fullmäktige kommer att bestå 

av 61 ledamöter och minst 31 stycken ersättare. Av 14 kap. 17 § vallagen (2005:837) 

framgår att det för ett parti med en eller två ledamöter i fullmäktige alltid ska utses 

minst två ersättare. Det gör att det inte är möjligt att på förhand bestämma det totala 

antalet ersättare, dessa kan bli fler än 31 men siffran kommer alltid att utgöra ett 

heltal. 

I samband med nämnda revidering föreslås även ett antal andra revideringar. Dessa är 

främst redaktionella och syftar till att förtydliga gällande arbetssätt. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Martin Nigals (SD).  

 

Martin Nigals (SD) yrkar på en ändring innebärande att det som görs gällande § 35, 

sista stycket även ska göras gällande i § 36, sista stycket. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden ställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till 

Martin Nigals (SD) yrkande och finner att fullmäktige beslutar att bifalla 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 14   

    
Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Befrielse från förtroendeuppdrag   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

                 1. Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från angivna uppdrag: 

Sven Niklasson  (HP) Från och med 1 januari 2022 från uppdraget som 

ersättare i Kommunstyrelsen 

Sven Niklasson  (HP) Från och med 1 januari 2022 från uppdraget som 

ledamot i Kommittén i arvodes- och partifrågor 

Sven Niklasson (HP) Från och med 1 januari 2022 från uppdraget som 

ersättare i Valberedningen 

Leif Dyrvall (DP) Från och med 1 februari 2022 från uppdraget som 

ledamot i Bygglovs- och Tillsynsnämnden 

Caroline Örtholm  (M) Från och med 1 februari 2022 från uppdraget som 

ledamot i Kommunfullmäktige 

Caroline Örtholm (M) Från och med 1 februari 2022 från uppdraget som 

ledamot Förskolenämnden 

Jan-Olof Bodén (MP) Från och med 16 februari 2022 från uppdraget 

som ersättare i Kommunfullmäktige 

Seija Gregor  (S) Från och med 15 februari 2022 från uppdraget 

som ledamot i Bygglov- och tillsynsnämnden 

Johan Pettersson  (S) Från och med 15 februari 2022 från uppdraget 

som ersättare i Förskolenämnden 

Joacim Andersson  (HP) Från och med 15 februari 2022 från uppdraget 

som ersättare i Förskolenämnden 

Nicolas Holst  (M) Från och med 18 februari 2022 från uppdraget 

som ledamot i Grundskolenämnden 

Nicolas Holst (M) Från och med 18 februari 2022 från uppdraget 

som ledamot i Kommunfullmäktige 

 

                   2. Hos Länsstyrelsen i Stockholm begära en ny sammanräkning över ledamöter och  

                   ersättare i kommunfullmäktige 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från förtroendeuppdrag som är 

sammanställda i förvaltningens Val-PM. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 15   

    
Diarienummer KS-2022/77.901    

 

 

 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 

 

Ny ersättare i Kommunstyrelsen för perioden från och med den 1 januari 

2022 intill det sammanträde då val av Kommunstyrelse förrättas nästa 

gång 

Christian Stulen (HP) Ny ersättare efter Sven Niklasson  

 

Ny ledamot i Kommittén för arvodes- och partifrågor från och med 1 

januari 2022 intill dess val av Kommittén för arvodes- och partifrågor 

förrättas nästa gång. 

Niclas Kjäll (HP) Ny ledamot efter Sven Niklasson  

 

Ny ersättare i Valberedningen för perioden från och med 1 januari 2022 

intill dess val av Valberedningen förrättas nästa gång 

Niclas Kjäll (HP) Ny ersättare efter Sven Niklasson  

 

Ny ledamot och ersättare i Förskolenämnden för perioden från och med 14 

februari 2022 till och med den 31 december 2022 

Anna Sjösten-Yderhag (M) Ny ledamot 

 

Simon Tuhkunen (V) Ny ersättare efter Malin Ahlgren (V) 

 

Sasan Akhtari  (S) Ny ersättare efter Johan Pettersson 

 

Niclas Kjäll (HP) Ny ersättare efter Joacim Andersson  

 

Ny ledamot och ersättare i Grundskolenämnden för perioden från och med 

14 februari 2022 till och med den 31 december 2022 

Bengt Dahnell  (M) Ny ledamot 

 

Nikolaus Papaxhantis (M) Ny ersättare 

 

Helena Blomqvist (L) Ny ersättare 

 

Felix Byström (SD) Ny ersättare efter Rolf Lindberg (entledigades 

KF 8 november 2021) 
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Ny ledamot och ersättare i Bygglovs- och Tillsynsnämnden från och med 

den 14 februari 2022 till och med 31 december 2022 

Bo Andersson  (SD) Ny ledamot (tidigare ersättare i Bygglovs- 

och Tillsynsnämnden) 

Ronny Frithiof 

 

(S) Ny ledamot efter Seija Gregor 

Johan Pettersson (S) Ny ersättare efter Ronny Frithiof  

 

 

                   Val av nämndeman till Tingsrätten  

Lars-Erik Hilldoff (L) Ny nämndeman efter Rebecca Colt 

 

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige ska besluta om val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 

sammanställda i förvaltningens Val-PM.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 16   

    
Diarienummer KS-2021/1873.119    

 

 

 

Svar på motion om att se över behovet av bullerplank vid 
Stuvsta station - väckt av Mats Arkhem (SD)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

I enlighet med vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 14 december 2021, anses motionen besvarad 

 

Sammanfattning 

Den 23 augusti 2021 väcktes en motion av Mats Arkhem (SD) om att lämplig 

förvaltning inom kommunen ska utvärdera behovet av förstärkta bullerplank vid 

Stuvsta station. 

Vid Stuvsta station finns det idag ett cirka 130 cm högt träplank samt ett gallerstaket 

av metall. En bit bort ifrån själva stationsområdet finns det istället för träplanket ett 

ordentligt bullerskydd av betong. Invånare som bor precis vid stationen idag menar 

på att de får ett otillräckligt skydd mot buller från järnvägstrafiken från det träplank 

som idag finns invid spåret, jämfört med det höga betongskyddet som finns längs 

med spåret bortanför stationen. 

Enligt förordning (2004:675) om omgivningsbuller samt EU:s bullerdirektiv ska alla 

kommuner i Sverige med fler än 100 000 invånare kartläggas med avseende på buller 

var femte år. Trafikverket är huvudman för järnvägen och därmed ansvarig för att 

kartlägga och åtgärda buller som alstras av tågtrafiken. Trafikverket äger befintliga 

bullerplank längs järnvägsspåret. Om kommuninvånare utsätts för störande buller 

från järnvägen ska de ta kontakt med Trafikverket och påtala behovet av 

bullerdämpande åtgärder. Mot bakgrund av att Trafikverket är huvudman för 

järnvägen anser förvaltningen att det inte är kommunens ansvar att vidare utreda 

behovet av förstärkta bullerplank längs järnvägen. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Mats Arkhem (SD) och Love Bergström (M). 

 

Mats Arkhem (SD) yrkar bifall till motionen. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden ställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till 

Mats Arkhems (SD) yrkande om bifall till motionen och finner att fullmäktige 

beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Reservationer i kommunfullmäktige 

Mats Arkhem (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 17   

    
Diarienummer KS-2021/549.119    

 

 

 

Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare Huddinge - svar 
på motion väckt av Nujin Alacabek (V)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 24 

november 2021, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

I mars 2021 väcktes i kommunfullmäktige motionen ”Inför en avhopparverksamhet 

för ett tryggare Huddinge” av Nujin Alacabek (V). Motionären anser att 

gängkriminaliteten har blivit ett eskalerande problem och påtalar vikten av att ha 

förebyggande insatser för att motverka att ungdomar hamnar i gängmiljöer, men 

saknar en organiserad avhopparverksamhet och yrkar att en sådan inrättas med egen 

budget under ledning av socialtjänsten. 

Motionen har gått på remiss till grundskolenämnden, gymnasie- och 

arbetsmarknadsnämnden, kultur-och fritidsnämnden, socialnämnden och trygghets- 

och delaktighetsberedningen. Socialnämnden konstaterar bland annat i sitt svar att 

antalet avhoppare som söker stöd är relativt få, fyra personer år 2020, men att man 

kan skönja en ökning under innevarande år. 

Av de inkomna remissvaren framgår att det under ledning av socialtjänsten pågår ett 

brett förankrat förebyggande arbete liksom mer direkta insatser avseende gruppen 

avhoppare, även om verksamheten inte har en egen budget. Behovet av stöd hos de 

avhoppare som socialförvaltningen har kontakt med är ofta omfattande och initialt 

beviljas vanligtvis dygnetruntvård. I ärenden där individen både har en 

beroendeproblematik och önskar bryta en kriminell livsstil kan behandling beviljas på 

hem för vård eller boende (HVB) inom ramavtal och i fall där det rör sig om en mer 

renodlad kriminell problematik kan insats behöva beviljas utanför ramavtal för att 

individen ska få rätt stöd. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att gängkriminaliteten är ett växande problem 

och att insatser behövs för att hindra ungdomar från att hamna i gängmiljöer och 

hjälpa dem som vill lämna en kriminell bana. Detta är viktigt av ett flertal olika skäl, 

varav det viktigaste är barnperspektivet som är så grundläggande för den sociala 

hållbarheten. 

I Mål och budget för 2022 avsätts 15 miljoner i ett trygghetspaket varav verksamhet 

vid socialnämndens individ- och familjeomsorg avseende avhoppare erhåller 

sammantaget 4,8 miljoner. Dels i form av en ramhöjande medel på 2,8 miljoner, dels 

genom en riktad insats för 2022 på 2 miljoner. Mot bakgrund av ovanstående anses 

motionen besvarad. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Rasmus Lenefors (S), Carina Sundström 

(MP), Christian Ottosson (C), Ingalill Söderberg (DP) och Jelena Drenjanin (M). 

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Christian Ottosson (C) och Ingalill Söderberg (DP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag till beslut. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden ställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till 

Nujin Alacabeks (V) yrkande om bifall till motionen och finner att fullmäktige 

beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 18   

    
Diarienummer KS-2021/1450.119    

 

 

 

Avskaffa minutjakten inom hemtjänsten - svar på motion 
väckt av Sara Heelge Vikmång, Margareta Vikgren och Ann-
Marie Högberg (samtliga S)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 

tjänsteutlåtande, daterat den 24 november 2021, anses motionen besvarad. 

 

Sammanfattning 

Den 7 juni 2021 väcktes i kommunfullmäktige motionen ”Avskaffa minutjakten inom 

hemtjänsten” av Sara Heelge Vikmång, Margareta Vikgren och Ann-Marie Högberg 

(samtliga S). 

Förslagsställarna menar att nuvarande system leder till stress för såväl brukarna som 

för hemtjänstens personal och föreslår att kommunen skyndsamt inför en ny 

ersättningsmodell inom hemtjänsten som syftar till att stoppa minutjakten och 

skyndsamt utreder Individens Behov I Centrum (IBIC) inom hemtjänst och särskilt 

boende i syfte att implementera modellen. 

Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden. 

Liksom vård- och omsorgsnämnden vill kommunstyrelsens förvaltning betona att den 

hyser respekt för personer som arbetar inom hemtjänsten och har förståelse för att 

personalen i vissa situationer kan uppleva arbetet som intensivt, inte minst gäller det 

den extraordinära situation som pandemin inneburit. 

I sitt remissvar redovisar vård- och omsorgsnämnden sitt redan pågående arbete med 

IBIC och ser därmed inget behov av att utreda modellen. Vidare görs en genomgång 

dels av två andra kommuners ersättningsmodeller, dels av arbetet med att slutföra den 

nulägesanalys enligt en ny uppföljningsmodell som påbörjades under 2021. 

Genomgången utmynnar i bedömningen att nämnden anser att nuvarande 

ersättningsmodell inte behöver ersättas. 

Mot bakgrund av vad som framkommer av vård- och omsorgsnämndens remissvar 

föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen anses besvarad. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Ann-Marie Högberg (S), Niklas Bougt 

(V), Karl Henriksson (KD) och Anders Lönroth (MP). 

 

Sara Heelge Vikmång (S), Ann-Marie Högberg (S), Niklas Bougt (V) och Anders 

Lönroth (MP) yrkar bifall till motionen.  
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Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden ställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till 

Sara Heelge Vikmångs (S), Ann-Marie Högbergs (S), Niklas Bougts (V) och Anders 

Lönroths (MP) yrkande om bifall till motionen och finner att fullmäktige beslutar att 

bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Sara Heelge Vikmång (S) och Ann-Marie Högberg (S) reserverar sig till förmån för 

eget förslag. 

 

Niklas Bougt (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 19   

    
Diarienummer KS-2021/277.119    

 

 

 

Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun - svar på 
motion väckt av Nujin Alacabek (V), Sonia Benavente (V) och 
Olov Hamilton (V)  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 

daterat den 24 november 2021, avslås motionen. 

 

Sammanfattning 

I en motion daterad den 10 februari 2020 förslår Nujin Alacabek, Sonia Benavente, 

och Olov Hamilton, (samtliga V) att ett lokalt barnombud inrättas i Huddinge 

kommun. Motionärerna menar att trots att barnkonventionen blev lag den 1 januari 

2020 har barn och unga få möjligheter att komma till tals. För att säkerställa att 

barnets bästa kommer i främsta rummet föreslår motionärerna att inrätta en tjänst med 

ett lokalt barnombud. Motionärerna skriver att tjänsten lämpligen skulle kunna ligga 

på kommunstyrelsens förvaltning. Motionärerna ser att en sådan tjänst kan innehålla 

arbetsuppgifter som granskning av nämnders och styrelsers verksamheter och beslut 

som på olika sätt berör barn. Den lokala barnombudsmannen ska också säkerställa att 

personal som arbetar med barn har goda kunskaper om barnkonventionen, 

barnrättsperspektivet och barnkonsekvensanalyser. Ärendet har samberetts med barn- 

och utbildningsförvaltningen, gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen, kultur- 

och fritidsförvaltningen, socialförvaltningen och kommunstyrelsens förvaltning. De 

samberedande förvaltningarna menar att kommunen fortsatt bör prioritera 

barnrättsfrågor och säkerställa att detta är en angelägenhet för alla medarbetare i 

Huddinge kommun. 

 
Överläggning i kommunfullmäktige 

I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V), Tomas Selin (C), Anneli Sjöberg (S), Anders 

Lönroth (MP), Jelena Drenjanin (M), Bo Källström (L) och Lars Björkman (HP). 

 

Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  

 

Tomas Selin (C), Jelena Drenjanin (M), Bo Källström (L) och Lars Björkman (HP) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 
Propositioner i kommunfullmäktige 

Ordföranden ställer proposition om bifall till kommunstyrelsens förslag mot bifall till 

Nujin Alacabeks (V) yrkande om bifall till motionen och finner att fullmäktige 

beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 
Reservationer i kommunfullmäktige 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget förslag.  

 
Protokollsanteckningar 

Anders Lönroth (MP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 20   

    

    

 

 

 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det inte har inkommit några nya motioner eller 

interpellationer.  

 

Sammanfattning 

Till dagens sammanträde i fullmäktige har inga nya motioner eller interpellationer 

inkommit.  
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Kommunfullmäktige 14 februari 2022 § 21   

    

    

 

 

 

Delgivningar   

 
Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det inte har inkommit några delgivningar. 
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Svar på interpellation ställd av Aza Cheragwandi (S) och 
Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka 
tryggheten i Huddinge centrum. 
 
Med hänvisning till paragraf 35 i Huddinge kommunfullmäktiges arbetsordning har 
interpellationen överlämnats för besvarande till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd 
med ansvar för trygghetsfrågor. 
 
Självklart har vi i den styrande koalitionen samma inställning som interpellanterna, att 
de våldsamma händelser som har drabbat Huddinge de senaste åren aldrig kan 
accepteras. Vi håller också med om att Huddinge kommun inte på egen hand kan lösa 
alla problem med brottslighet och otrygghet.  
 
Därför har vi ett långtgående och framgångsrikt samarbete med Polisen men också 
med fastighetsägare, företagare, räddningstjänsten och olika delar av civilsamhället. 
Ett samarbete som hela tiden utvecklas och fler aktörer kommer till.  
 
Vi hämtar också kunskap och metoder från andra myndigheter, Brottsförebyggande 
Rådet och Stiftelsen Tryggare Sverige. En viktig pusselbit är våra återkommande 
trygghetsdialoger runt om i kommunen med efterföljande trygghetsbesiktningar. Där 
får vi kunskap om var invånarna känner sig otrygga och var vi kan sätta in åtgärder. 
 
Förutom fysiska åtgärder som trygghetskameror och bättre belysning är ökad 
vuxennärvaro och olika förebyggande åtgärder i samverkan med civilsamhället oerhört 
viktiga. Trygghetsfrågorna ingår nu också i kommunens samlade preventionsarbete 
som leds av socialförvaltningen. Bland annat tas en ny handlingsplan mot alkohol, 
narkotika, tobak, dopning och spel fram. 
 
 
Är du beredd att se över om den nuvarande belysningen och de planerade 
kamerorna i Huddinge centrum är tillräckliga för att motverka otrygghet och 
dokumentera brottslighet?   
Ja, olika insatser för att öka tryggheten är ett arbete som aldrig blir klart. Genom 
trygghetsvandringar/besiktningar har vi identifierat ett antal platser där det behövs 
åtgärder. 
  
Stiftelsen Tryggare Sverige har genomfört en kartläggning med förslag på hur vi kan 
öka tryggheten och minska brottsligheten i Huddinge centrum. Vi tittar på vilka 
ytterligare åtgärder vi kan vidta tillsammans med våra olika samverkansaktörer.  
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Affärsområdet i Huddinge centrum, ägs och förvaltas av Huge Bostäder AB vilket gör 
att de är ansvariga för belysningen där. Platser som ligger i anslutning till centrum och 
på Fullerstasidan är kommunens och där är vi lyhörda för om våra invånare upplever 
att belysningen är dålig. Kommunen har gjort ett par belysningsåtgärder för att just 
öka tryggheten i området, där vi till exempel förbättrat belysningen i tunneln under 
järnvägen (vid Grillpalatset). 
 
I centrumområdet har vi tyvärr fått avslag på ansökan om trygghetskameror men vi 
kommer att överklaga detta beslut. I anslutning till Huddinge station behövs inte 
tillstånd och där planerar vi att installera trygghetskameror under 2022.  
 
 
Är du beredd att samtala med Huge Bostäders ledning om att under en period öka 
antalet ordningsvakter och väktare i Huddinge centrum?  
Ja, vi för en ständig dialog med Huge och andra aktörer. Huge Bostäders 
ordningsvakter har endast möjlighet att agera inom sitt område (LOV-område) i 
centrum och väktare har i uppgift att se till att inget skadas eller förstörs. Våra 
trygghetsvärdar besöker regelbundet centrum under deras arbetstid. Vi arbetar också 
för att göra gemensamma insatser när det sker otrygghetsskapande händelser i 
området. 
 
 
Går processen framåt med att få projektet ”Sluta skjut” till Huddinge? 
Ja, vi är mycket glada för att vi nu kan komplettera vårt brottsbekämpande och 
förebyggande arbete med metoden GVI, Gruppvåldsintervention, det som i Malmö 
kallas ”Sluta skjut”. Ett avtal har tecknats med Lokalpolisområde Huddinge och 
Kriminalvården och metoden kommer att implementeras i Huddinge kommun under 
våren 2022 med stöd från Brottförebyggande Rådet.   
 
Gruppvåldsintervention är en strategi som syftar till att minska grovt våld i kriminella 
miljöer och den har i flera amerikanska studier visat på positiva resultat när det gäller 
att minska det allra grövsta våldet. 
 
GVI bygger på så kallad fokuserad avskräckning med utgångspunkt i att majoriteten av 
allt grovt våld i ett samhälle kan kopplas till ett fåtal individer och de grupper som de 
tillhör. 
 
Viktiga beståndsdelar i metoden är: 
Kommunikation: ett gemensamt budskap från samhällets aktörer om att våldet måste 
upphöra. Detta genomförs genom direktkommunikation med gruppmedlemmarna.  
Sanktioner: snabba och förutsägbara konsekvenser av våld för hela grupper. Eftersom 
de tär grupper som driver våldet kommer detta ge större effekt än insatser som har ett 
individfokus. 
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Ett erbjudande om hjälp: gruppmedlemmar som vill lämna det kriminella livet ska få 
hjälp att göra det.  
 
 
Ingalill Söderberg (DP) 
Ordförande Trygghets- och delaktighetsberedningen samt kommunalråd med ansvar 
för trygghetsfrågor, delaktighet, folkhälsa och jämlikhet 
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Svar på interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) och 
Yossi Sigal (S) till kommunstyrelsens ordförande Daniel 
Dronjak (M) om åtgärder för att öka tryggheten i Segeltorp. 
 
Med hänvisning till paragraf 35 i Huddinge kommunfullmäktiges arbetsordning har 
interpellationen överlämnats för besvarande till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd 
med ansvar för trygghetsfrågor. 
 
Självklart har vi i den styrande koalitionen samma inställning som interpellanterna, att 
de våldsamma händelser som har drabbat Segeltorp de senaste åren aldrig kan 
accepteras.  
 
Vi håller också med om att Huddinge kommun inte på egen hand kan lösa alla problem 
med brottslighet och otrygghet. Därför har vi ett långtgående och framgångsrikt 
samarbete med Polisen men också med fastighetsägare, företagare, räddningstjänsten 
och olika delar av civilsamhället. Ett samarbete som hela tiden utvecklas och fler 
aktörer kommer till.  
 
Vi hämtar också kunskap och metoder från andra myndigheter, Brottsförebyggande 
Rådet och Stiftelsen Tryggare Sverige. En viktig pusselbit är våra återkommande 
trygghetsdialoger runt om i kommunen med efterföljande trygghetsbesiktningar. Där 
får vi kunskap om var invånarna känner sig otrygga och var vi kan sätta in åtgärder. 

Förutom fysiska åtgärder som trygghetskameror och bättre belysning är ökad 
vuxennärvaro och olika förebyggande åtgärder i samverkan med civilsamhället oerhört 
viktiga. Trygghetsfrågorna ingår nu också i kommunens samlade preventionsarbete 
som leds av socialförvaltningen. Bland annat tas en ny handlingsplan mot alkohol, 
narkotika, tobak, dopning och spel fram. 
 
 
Kommer kommunen att vidta insatser för att öka tryggheten i Segeltorps 
brottsutsatta bostadsområden? Exempelvis att ha en dialog med polisen om att öka 
närvaron i området under en period, att se över belysningen i området och förbättra 
den där det behövs, samt att öka stödet till nattvandring.  
Ja, vi kommer så snart det är möjligt att genomföra det planerade mötet mellan 
Polisen, invånare, politiker och andra i Segeltorp.  
 
Redan tidigare genomfördes ett välbesökt möte med invånare som är intresserade av 
nattvandring. När initiativ kommit från personer boende i Segeltorp, eller andra 
områden har kommunen snabbt mött upp intresset och engagemanget och arrangerat 
utbildning och stöd från Nattvandring.nu. Tyvärr har intresset sedan ofta runnit ut i 



 

POLITISKA KOMMUNLEDNINGEN INTERPELLATIONSSVAR 
DATUM DIARIENR SIDA 

2022-02-11  2 (2) 

 
 

sanden. Efter mötet i höstas har ingen nattvandring kommit igång, trots att de erbjöds 
stöd i uppstarten. Det är svårt att hålla igång om det inte finns någon vilja hos de 
boende. 
 
För att förhindra bostadsinbrott är det viktigt att varje fastighetsägare gör allt som står 
i sin makt att förhindra att någon obehörig tar sig in. När ett lyckat bostadsinbrott skett 
ökar riskerna för ytterligare ett på samma gata eller i närheten stort.  
 
För att förhindra detta har Huddinge kommun ett Idéburet offentligt partnerskap med 
föreningen Grannstöd Huddinge, som har i uppgift att på dagtid röra sig i områden där 
bostadsinbrott skett. De får varje dag information av Polisen om vilka adresser som är 
aktuella och som de ska prioritera. I Huddinge har vi två bilar, en i östra och en i västra. 
När flera boenden i Segeltorp drabbades körde den västra bilen i området vid alla sina 
pass. Huddinge kommun har däremot inte möjligheten att bestämma hur och i vilka 
områden polisen ska arbeta.  
 
När det gäller belysning kopplat till bostadsinbrott så är detta till stor del ett ansvar 
hos den enskilde fastighetsägaren. Ser Grannstöd Huddinge en mörk fastighet delar de 
ut lappar i brevlådor som uppmanar fastighetsägare att tända upp. 
 
 
Kommer öppettiderna på ungdomsgården Torpet att förbättras?  
Helgöppet infördes på Torpet när Utsäljegården stängdes, men det var svårt att 
bemanna de tiderna. Vår ambition är dock att öppna igen på lördagar. Intresset för 
helgöppet ska undersökas för Torpet och övriga mötesplatser för ungdomar, så att de 
är öppna när störst behov finns. Våra mötesplatser ska så långt det är möjligt 
bemannas med fast anställd, utbildad personal. 
 
 
Ingalill Söderberg (DP) 
Ordförande Trygghets- och delaktighetsberedningen samt kommunalråd med ansvar 
för trygghetsfrågor, delaktighet, folkhälsa och jämlikhet 
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Svar på interpellation ställd av Rasmus Lenefors (S) och 
Sara Heelge Vikmång (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) om åtgärder för att öka 
tryggheten i Skogås. 
 
Med hänvisning till paragraf 35 i Huddinge kommunfullmäktiges arbetsordning har 
interpellationen överlämnats för besvarande till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd 
med ansvar för trygghetsfrågor. 
 
Självklart har vi i den styrande koalitionen samma inställning som interpellanterna, att 
de våldsamma händelser som har drabbat Skogås de senaste åren aldrig kan 
accepteras.  
 
Vi håller också med om att Huddinge kommun inte på egen hand kan lösa alla problem 
med brottslighet och otrygghet. Därför har vi ett långtgående och framgångsrikt 
samarbete med Polisen men också med fastighetsägare, företagare, räddningstjänsten 
och olika delar av civilsamhället. Ett samarbete som hela tiden utvecklas och fler 
aktörer kommer till. Vi hämtar också kunskap och metoder från andra myndigheter, 
Brottsförebyggande Rådet och Stiftelsen Tryggare Sverige.  
 
En viktig pusselbit är våra återkommande trygghetsdialoger runt om i kommunen med 
efterföljande trygghetsbesiktningar. Där får vi kunskap om var invånarna känner sig 
otrygga och var vi kan sätta in åtgärder. 

Förutom fysiska åtgärder som trygghetskameror och bättre belysning är ökad 
vuxennärvaro och olika förebyggande åtgärder i samverkan med civilsamhället oerhört 
viktiga. Trygghetsfrågorna ingår nu också i kommunens samlade preventionsarbete 
som leds av socialförvaltningen. Bland annat tas en ny handlingsplan mot alkohol, 
narkotika, tobak, dopning och spel fram. 
 
 
Är du beredd att se över om de planerade kamerorna i Skogås centrum är tillräckliga 
för att dokumentera brottslighet?  
Enligt riktlinjerna för kamerabevakning ska alla nytillkomna trygghetskameror 
utvärderas regelbundet och vid behov kompletteras. Vi har under december fått 
tillstånd för att sätta upp trygghetskameror utan för Skogås centrum samt ner mot och 
runt Skogås Racketcenter. Dessa planeras att installeras under 2022.  
 
Syftet med trygghetskamerorna är att avskräcka till brott samt att kunna bidra till att 
brott klaras upp av andra myndigheter. Att installera trygghetskamera är inte den enda 
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åtgärden för att öka tryggheten och minska brottsligheten, utan vi kan behöva 
komplettera med andra åtgärder.  
I slutet av 2021 gavs ett uppdrag till Stiftelsen Tryggare Sverige att genomföra en 
trygghetsanalys över området i och runt Skogås centrum. För att få helheten valde vi 
att inkludera Huge Bostäders centrumanläggning och centrumgarage. En av de saker 
som analysen kom fram till är att det finns en svårighet med den sociala kontrollen, 
mycket på grund av centrumanläggningens utformning.  
  

 

Är du beredd att samtala med Huge Bostäders ledning om att under en period öka 
antalet ordningsvakter och väktare i Skogås centrum?  
Huge Bostäders ordningsvakter har endast möjlighet att agera inne i 
centrumanläggningen och väktare har i uppgift att se till att inget skadas eller förstörs. 
Vi har återkommande dialoger med Huge om tryggheten i våra centrum. 
Trygghetsvärdar, som gör ett värdefullt trygghetsskapande arbete är ofta i Skogås och 
har det som ett av sina prioriterade områden.     
 
 
Är du beredd att se över om den befintliga belysningen i centrala Skogås är tillräcklig 
för att minska otryggheten?  
Vid senaste trygghetsbesiktningen i Skogås den 14 december förra året identifierades 
platser som ansluter till centrum där belysningen behöver förbättras.  Just nu tittar 
tjänstepersoner på detta och arbetar för att hitta lösningar för en förbättring. Analysen 
från Stiftelsen Tryggare Sverige tar också upp detta. 
 
 
Kommer du att vidta andra åtgärder för att bekämpa brottsligheten och öka 
tryggheten i Skogås?  
Skogås är ett av de områden som är prioriterade i vårt arbete tillsammans med 
lokalpolisområde Huddinge och Södertörns brandförsvarsförbund genom 
samverkansöverenskommelsen. Genom vårt långsiktiga arbete men även det 
kortsiktiga görs olika insatser utifrån de veckovisa lägesbilderna. Dessa sker i nära 
samverkan med våra samverkansaktörer men även i nära samverkan med Huge 
Bostäder som äger de flesta fastigheterna i och runt Skogås centrum. 
 
 
Ingalill Söderberg (DP) 
Ordförande Trygghets- och delaktighetsberedningen samt kommunalråd med ansvar 
för trygghetsfrågor, delaktighet, folkhälsa och jämlikhet 
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Svar på interpellation ställd av Anders Lönroth, Carina 
Sundström och Anders Abel (MP) om den långsiktigt 
hållbara planeringen av skol- och 
förskolegårdar. 
 

 

Kommunfullmäktige beslutade den 20 april 2020 om riktlinjer för friytor. De 

började gälla när beslutet i kommunfullmäktige vunnit laga kraft och gäller de 

planer som startas från och med detta datum, ej retroaktivt. Riktlinjerna gäller 

vid nyetablering av och ändring/tillbyggnad av befintliga förskole- och 

skolverksamheter och omfattar både kommunala och fristående förskolor och 

grundskolor. 

 

Barnkonventionen är från år 2020 svensk lag. Enligt barnkonventionen finns 

fyra grundläggande principer som alltid ska beaktas när det handlar om frågor 

som rör barn:  

- att alla barn har samma rättigheter och lika värde (artikel 2)  

- att barnets bästa ska beaktas vid alla beslut (artikel 3)  

- att alla barn har rätt till liv och utveckling (artikel 6)  

- att alla barn har rätt att säga sin mening och få den respekterad (artikel 12)  

Barnkonventionen är ett förhållningssätt som ska genomsyra stadsbyggandet och 

när det gäller behov av friyta så är artikel 31 särskilt viktig, det vill säga att barn 

har rätt till vila och fritid, till lek och rekreation anpassad till barnets ålder samt 

att fritt delta i det kulturella och konstnärliga livet (artikel 31).  

 

Plan- och bygglagen, PBL, ställer tydliga krav på att det ska finnas tillräckligt 

stor friyta som är lämplig för lek och utevistelse. Enligt PBL gäller att tomter för 

undervisningsverksamhet ska anordnas så att det finns lämpliga friytor. Det är 

upp till varje kommun, enligt PBL, att definiera vad tillräcklig friyta är.  

 

Boverket har i sina allmänna råd, BFS 2015:1- FRI 1 och i vägledningen ”Gör 

plats för barn och unga! En vägledning för planering, utformning och förvaltning 

av skolans och förskolans utemiljö” förtydligat bestämmelsen i PBL. I de 

allmänna råden framgår att man ska beakta friytans storlek, utformning, 

tillgänglighet, säkerhet och förutsättningarna att bedriva ändamålsenlig 

verksamhet.  

 

En inventering av kommunens förskole- och skolgårdar genomfördes under 

hösten 2015. Resultatet visar att de flesta då redan utbyggda förskolorna uppnår 
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kommunens riktlinjer med några få undantag i zon C. I de projekt som hade 

startat och där man inte haft med rekommendationerna som en förutsättning från 

början följs de ingångsvärden som fanns när projektet startade. I ett antal projekt 

har eller hade planeringen kommit så pass långt att det inte vore realistiskt att 

börja om. Vissa av dessa projekt pågår fortfarande i planskede. 

Boverkets riktlinjer är nationella, utan större hänsyn tagen till kommuners olika 

förutsättningar. När Huddinge, som en av landets största kommuner, utformade 

sina riktlinjer studerades relevant underlagsmaterial där fokus låg på att studera 

hur andra kommuner med stark tillväxt utformat sina riktlinjer, så som 

exempelvis Malmö och Sundbyberg. Det kan även konstateras att exempelvis 

Uppsala kommun efter antagande av Huddinges riktlinjer uppdaterat sina 

riktlinjer till i stort sett samma som Huddinges. 

Självfallet ska alla Huddinges barn ha tillgång till en stimulerande utemiljö och 

goda förutsättningar för lek och lärande i skolan. Där Boverkets riktlinjer inte till 

fullo kan efterlevas sker därför kompensatoriska åtgärder när det gäller 

utformning av utemiljön, samt närhet till fler grönytor och parker. 

Vidare är Huddinge en mycket framstående friluftskommun med många kreativa 

parker och tillgängliga grönområden. Oavsett var och hur du bor i kommunen 

finns det tillgång till natur och utelek. I uppföljningen av översiktsplanen 

genomförd 2021 konstateras att; 

• Andel invånare med tillgång till park inom 500 meter: 74 %
• Andel invånare med max 300 meter till mindre grönyta (minst 0,1 ha):

96,6 %
• Andel invånare med max 800 meter till större grönyta (minst 5 ha): 89

%

Huddinge satsar på kvalitativa skolgårdar med särskilda insatser i mycket 
tätbebyggda områden, samt mycket god tillgång till grönytor oavsett om en 
befinner sig i skolan eller hemmet. 

Love Bergström 

Samhällsbyggnadsutskottets ordförande (M) 



 

 

 
 

Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige 

2022-02-14 

 

RESERVATION 
 

Ärende 12: Konkurrensprövning lokalvård 2021 
 
Vi reserverar oss till förmån för Socialdemokraternas förslag till beslut 

 

Bakgrund 

En utredning av hur kommunen kan utveckla lokalvården mer hållbart och 

förbättra lokalvårdarnas arbetssituation skulle vara välkommen. Vi menar att en 

sådan utredning och inriktningen för kommunens framtida lokalvård borde mynna 

ut i en viss centralisering och samordning av lokalvården med den absoluta 

merparten av städningen i egen regi. Den utredning som ligger till grund för detta 

ärende utgår istället ifrån den moderatledda koalitionens mål om att 

konkurrensutsätta så mycket som möjligt av kommunens verksamheter. Vi 

motsätter oss privatisering och konkurrensutsättning av lokalvården och yrkar 

därför avslag till förvaltningens förslag till beslut. Konkurrensutsättningen riskerar 

att försämra såväl kvaliteten på lokalvården som villkoren för de städare som följer 

med till upphandlat företag.   

 

Utifrån tjänsteärendet hittar vi goda argument för att ändra organisationen för 

lokalvård så att våra gemensamma skattekronor används på bästa sätt samtidigt 

som städarna inom lokalvården får en god arbetsledning. Den modell som 

kommunen har idag saknar enligt utredningen enhetlighet. Vidare är 

förutsättningarna för cheferna inom verksamheten att kunna ställa rätt krav på 

externa leverantörer eller arbetsleda egen personal inte tillräckliga. Inom 

förskoleverksamheten kan en enhetschef vara ansvarig för 6-10 förskolor och 

inom grundskola och gymnasium är det ofta en ekonom eller intendent som är 

ansvarig för lokalvården. Det finns önskemål från verksamheterna att ansvaret för 

lokalvården ska ligga centralt i kommunen. Dagens upplägg med sex ramavtal som 

kan avropas innebär en ineffektiv administration. Utifrån det presenterade 

underlaget, går det inte att utläsa om en konkurrensutsättning av all lokalvård 



verkligen skulle innebära en minskning på 10 procent i kostnad för kommunen. 

Detta i och med att en sådan utredning egentligen inte gjorts, underlaget 

förutsätter att man skulle kunna upphandla tjänsten för en 10 procentig 

minskning.  

 

Vid beräkningen för att konkurrensutsätta städorganisationen verkar man heller 

inte tagit loven i beaktning. I tjänsteutlåtandet utgår man från att skolan/förskolan 

enbart behöver städning 182 dagar om året (det vill säga man har räknat bort 

loven). Att räkna på det här sättet ger inte en fullständig bild. Om skolor och 

förskolor stänger verksamheten genom sammanslagning med andra enheter så är 

det några veckor/en månad det handlar om. Dessutom tillkommer lovskola som 

också försvårar en stängning.  

 

När det gäller våra skolor och förskolor är städpersonalen en viktig del av 

verksamheten. Både för att hålla lokalerna hygieniska och trivsamma, men också 

som en av de vuxna i skolan och förskolan som skapar trygghet för barnen och kan 

vara en tillgång på fler sätt än enbart städningen. Det finns goda exempel från 

Huddinges skolor där städpersonal är en del av rastvaktandet vilket har gett positiv 

effekt för elevtryggheten. I förskolan kan städpersonal hjälpa till med öppning av 

förskolan och kan rycka in som vikarier, då många är utbildade barnskötare. Om 

tjänsten upphandlas tappar skolorna och förskolorna detta och det finns även en 

risk att lön och arbetsmiljö för lokalvårdarna försämras. 

 

Lokalvård är en bransch som tyvärr visat sig ha problem med att kunna 

säkerhetsställa goda arbetsvillkor och precis som i byggbranschen har man haft 

problem med att säkerställa de anställdas arbetsformer och kontrakt. Det gör 

också denna fråga inte minst till en fråga om respekt för de som arbetar med detta 

idag i kommunen, någon måste betala för de lägre priserna och tyvärr innebär det 

ofta sämre villkor. Men det är också en fråga om säkerhet, städpersonalen är som 

vi poängterat en extra vuxen i skolorna och det är viktigt att vi har rådighet över 

de krav som ställs där. För att arbeta på en förskola behövs exempelvis ett fläckfritt 

belastningsregister. Flera myndigheter har också haft problem med 

städupphandlingar Lokalvården i Huddinge bör också ha som mål att bidra till 

giftfria miljöer i våra verksamheter. 

 

För Socialdemokraterna  

Sara Heelge Vikmång 

 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2021-02-14

Reservation

Ärende 12: Konkurrensprövning lokalvård 2021

Redan 2010 identifierades problem med lokalvården inom kommunen och först nu, 12 år
senare, driver den moderatledda koalitionen fram förslag om förändringar för att lösa
situationen.

Av de handlingar som presenterats i ärendet och från vittnesmål från anställda i
verksamheten är det uppenbart att det finns behov av förändringar. Det vi däremot helt
saknar är den logiska länk som leder till att helprivatisering av verksamheten är det rätta. Det
här ärendet borde inte beskrivas mot bakgrund av bristerna i verksamheten. Det är tvärtom
en direkt följd av det politiska uppdraget om ökad privatiseringen som ingår i den
moderatledda koalitionens mål och budget.

Därför reserverar vi oss mot beslutet i sin helhet.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Jan-Olof Bodén



Huddinge kommun  

Kommunfullmäktige 

2022-02-14 

 

 

Förslag 

 

Ärende 12: Konkurrensutsättning av lokalvård 2021  

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  

1. Kommunfullmäktige beslutar avslå förslaget om konkurrensutsättning av 

lokalvården. 

 

 

Bakgrund: 

Huddinge kommun har fortfarande viss lokalvård kvar i egen regi. Denna lokalvård 

föreslås nu ”konkurrensutsättas.” Vad konkurrensutsättningen i praktiken handlar om 

är att man avhänder sig ansvaret för vården av de egna lokalerna. Även om de 122 

anställda som berörs av förslaget kommer erbjudas en verksamhetsövergång till en 

extern aktör, vet vi sedan gammalt att städbranschen är en bransch där det finns 

oseriösa företag med dåliga arbetsvillkor och låga löner.  

 

Den borgerliga minoritetskoalitionen menar att det skulle utgöra en effektivisering att 

konkurrensutsätta lokalvården. Man menar på att det skulle göra verksamheten något 

billigare att utföra den i upphandlad form. Samtidigt finns inga redogörelser i 

tjänsteutlåtandet om på vilket sätt det skulle bli billigare att konkurrensutsätta 

verksamheten. Vidare menar man att kommunen saknar kompetens på området 

lokalvård. Detta låter märkligt med tanke på att man bedrivit denna verksamhet utan 

problem under åtskilliga år. Vi menar också att det vore ansvarslöst att göra denna typ 

av omfattande förändring mitt under en pandemi och på det viset skapa osäkerhet för 

de anställda. Redan i dagsläget vet vi att det är svårare att få insyn och kontroll över 

upphandlad verksamhet än över egen. En försämrad insyn för kommunen skulle, 

framförallt just nu, inte vara önskvärt.  

 

Vänsterpartiet står upp för att Huddinge ska vara en attraktiv, stabil och seriös 

arbetsgivare. Vi menar att det är svårt att upprätthålla denna ambition om man 

samtidigt skickar över 100 kommunalt anställda lokalvårdare ut på en arbetsmarknad 



som är svåröverblickad och där kommunen efter en konkurrensutsättning kommer 

sakna möjlighet att påverka sina tidigare anställdas arbetsvillkor.  

 

 

Det är också uppenbart att konkurrenssättningen görs på grund av ideologiska skäl.  

 

 

 

Nujin Alacabek                                     Britt Björneke                              

 

 

 

Niklas Bougt                                         Olov Hamilton 



Voteringslista  
Kommunfullmäktige 
2022-02-14, § 12 

Tjänstgörande Ersättare  JA NEJ AVSTÅR 

1. Sara Heelge Vikmång (S)    X  

2. Daniel Dronjak (M)   X   

3. Arnold Boström (SD)   X   

4. Rasmus Lenefors (S)    X  

5. Christina Eklund (M) - Claes-Johan Bonde (M) X   

6. Nujin Alacabek (V)    X  

7. Malin Danielsson (L)   X   

8. Eeva Laine (S)    X  

9. Jelena Drenjanin (M)   X   

10. Christian Ottosson (C)   X   

11. Anders Lönroth (MP)    X  

12. Ingalill Söderberg (DP)   X   

13. Mats Arkhem (SD)   X   

14. Göran Hallberg (S)    X  

15. Erik Ottoson (M)   X   

16. Gorges Barkho (KD)   X   

17. Niklas Bougt (V)    X  

18. Marie Fors (S)    X  

19. Eva Carlsson-Paulsén (M) - Diana Molinsky X   

20. Lars Björkman (HP)   X   

21. Pran Malhotra (S)    X  

22. Martin Nigals (SD)   X   

23. Love Bergström (M)   X   

24. Bo Källström (L)   X   

25. Shewen Nysmed (S)    X  

26. Karin Adolfsson (C) -  - - - 

27. Gunilla Helmerson (M)   X   

28. Carina Sundström (MP)    X  

29. Sonia Benavente (V) -  - - - 

30. Aza Cheragwandi (S)    X  

31. Leif Dyrvall (DP)   X   

32. Ann Clewett (-) - Annika Boström (SD) X   

33. Peter Höög (M)   X   

34. Ann-Marie Högberg (S)    X  



Voteringslista  
Kommunfullmäktige 
2022-02-14, § 12 

Tjänstgörande Ersättare JA NEJ AVSTÅR 

35. Jennifer Lind (M) - Hampus Holmgren (M) X   

36. Claes Thim (S)    X  

37. Karl Henriksson (KD)    X   

38. Sofia Knutz (L) - Petra Nilsson (L) X   

39. Sven Pernils (SD)   X   

40. Patrik Rahm (M)   X   

41. Olov Hamilton (V)    X  

42. Anneli Sjöberg (S)    X  

43. Caroline Örtholm (M) - Hans Wallenborg (M) X   

44. Henrik Juhlin (C)   X   

45. Yossi Sigal (S)    X  

46. Anders Abel (MP) - Jan-Olof Bodén (MP)  X  

47. Kennet Bergh (M)   X   

48. John Clewett (-) - Rolf Lindberg (SD) X   

49. Kamile Ünver (S) - Sara Holmgren (S)  X  

50. Patrik Willingstam (DP)   X   

51. Britt Björneke (V)    X  

52. Mats Österholm (M)   X   

53. Erling Karlsson (S)    X  

54. Robert Andersson (HP)   X   

55. Chris Smith (L)  - Tove Madsen (L), § 1-6 X   

56. Björn Karlsson (M)   X   

57.  Margareta Vikgren (S)    X  

58. Gerhard Miksche (SD) - Bo Adolfsson (SD) X   

59. Nicolas Holst (M)   X   

60. Fredrik Fjällström (S)    X  

61. Tomas Selin (C)   X   

RESULTAT   36 23 - 

 



 

 

Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
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Reservation 

Ärende 17: Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare 

Huddinge – svar på motion väckt av Nujin Alacabek (V) 

 

Under kommunfullmäktiges sammanträde 2022-02-14 yrkade vi bifall till 
vår motion Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare Huddinge, vi 
reserverar oss härmed till förmån för eget förslag.  

 

Bakgrund 

Vänsterpartiet har i en motion föreslagit att Huddinge kommun ska inrätta 
en avhopparverksamhet för kriminella som får en egen budget. Som det är 
idag aktiveras avhopparverksamhet efter behov och resurserna tas i 
dessa fall från andra verksamheter inom ramen för socialtjänsten så som 
boendestödsenheten. Vi menar att det inte är hållbart att i en situation där 
polisen lyckats bryta upp de gängkriminella strukturerna i exempelvis 
Vårby inte ta chansen att på ett organiserat och systematiskt sätt erbjuda 
avhopparverksamhet för de gängkriminella som nu befinner sig i något av 
ett vakuum med maktkamp om vilka som ska ta över och leda de 
kriminella gängen.  
 
De mest kriminellt belastade områdena i kommunen är de områden som 
till stor del består av hyresbostäder som antingen sålts ut eller som 
fortfarande tillhör allmännyttan. Vänsterpartiet menar att det är märkligt att 
hänvisa till en satsning i budgeten för ökad trygghet som ska betalas med 
hjälp av vinstuttag ur just allmännyttan. Det blir som att hyresgästerna i 
allmännyttan ska betala för ökad trygghet i sina områden två gånger, först 
via kommunalskatt och sedan via hyresavin. Det är en märklig lösning när 
det är uppenbart för alla som besökt dessa områden att de pengar 
Huddinge kommun nu plockar ut i vinster egentligen skulle behöva stanna 
inom allmännyttan för att rusta upp bostäder och utemiljöer, motverka 
trångboddhet och ordna fler samlings- och mötesplatser för de boende.  
 
En märklig omständighet kring detta ärende är att när Vänsterpartiet 
påtalat att det är viktigt att kommunen har en fullt finansierad och 
fungerande avhopparverksamhet så har det framhållits att en sådan redan 



finns. Frågan blir då hur det kommer sig att den borgerliga 
minoritetskoalitionen nu plötsligt, efter vår motion, börjat uppmärksamma 
och skjuta till pengar till verksamheten. Vid dragningar kring kommunens 
avhopparverksamhet i Huddinge har man också från tjänstemannahåll 
framhållit att någon konkret avhopparverksamhet inte funnits vilket också 
är det intryck vi fått av att prata med personer som på olika sätt jobbat 
med de verksamheter som berörts.  
 
Samtliga nämnder och beredningar som avgett remissvar angående 
motionen har angett att man instämmer i behovet av en 
avhopparverksamhet men hänvisat till att det befintliga arbete som görs i 
kommunens socialförvaltning är tillräckligt. Detta kan framstå som märkligt 
när socialnämnden samtidigt i sitt remissvar meddelar att man ser en 
tendens till att fler avhoppare söker hjälp från kommunen. Vi är medvetna 
om att en avhopparverksamhet med egen budget skulle vara en extra 
kostnad för kommunen. Samtidigt bör vi ställa oss frågan vilken kostnad 
det blir för samhället att inte satsa målmedvetet och långsiktigt på att 
bygga upp strukturer för en väl fungerande avhopparverksamhet med 
egen budget.  
 
Vi noterar även att man i remissvaret från kultur- och fritidsnämnden 
enbart redogjort för nämndens arbete i dagsläget och inte svarat på 
huruvida man tycker att en avhopparverksamhet i likhet med vad som 
föreslås i motionen behövs eller inte.  

 
 
Nujin Alacabek Britt Björneke Niklas Bougt 

 

Olov Hamilton                  



 
 
Huddinge kommun 
Kommunnfullmäktige 
2022-02-14 
 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 16: Inför en avhopparverksamhet för ett tryggare 
Huddinge – motion väckt av Nujin Alacabek (V) 
 
Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och 
verka i. Flera bra rutiner och strukturer finns också på plats för att öka 
tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan med lokalpolisen, 
medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. Samtidigt finns det flera anledningar till 
att det brottsförebyggande och trygghetsskapande arbetet i Huddinge behöver 
intensifieras.  
 
Det kanske mest påtagliga skälet är att det idag finns tre tungt kriminella nätverk 

etablerade i Huddinge: i Flemingsberg, Länna och Vårby. Konsekvenserna av 
detta är allvarliga.  
 
De senaste åren har Huddinge drabbats av ett flertal skjutningar och våldsdåd 
med sprängmedel inblandade. Det har skett både i de områden där de kriminella 
nätverken har sin bas såväl som i andra delar av Huddinge. Ofta har 
narkotikahandeln – och de ekonomiska skulder och rivalitet mellan olika gäng 
som följer därav – varit skälet till de våldsamma och ibland dödliga 
uppgörelserna.  
 

Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten är därför viktigt och 
behöver bedrivas brett. Det handlar inte minst handlar om det förebyggande 

arbetet där kommunen utgör en nyckelaktör.  
 
Samtidigt har Huddinge sedan länge saknat finansiering för brottsförebyggande 
och trygghetsskapande åtgärder. Avsaknaden av detta försvårar och i vissa fall 
motverkar den kommunala brottspreventionen men underlättar för kriminella 
strukturer. 
 
Det långsiktigt förebyggande arbetet mot kriminalitet är alltid, och på alla sätt, 
mer lönsamt än åtgärder i efterhand. En trygg och välfungerande förskola och 



skola, ett rikt föreningsliv och en socialtjänst med tillräckliga resurser är samtliga 
avgörande faktorer. 
 
Givet den situation som Huddinge befinner sig i, med grov gängkriminalitet 
etablerad i kommunen, behövs dock även insatser här och nu. Den typen av 
insatser sker främst genom nationella beslut, i form av exempelvis fler poliser 
och förstärkningar av rättsväsendet. På uppdrag av regeringen har 
kriminalvården, polismyndigheten och statens institutionsstyrelse tagit fram ett 
gemensamt nationellt avhopparprogram som ska bidra till att förstärka 
samhällets stöd till individer som vill lämna kriminella eller våldsbejakande 
extremistiska miljöer och grupperingar.  
 
Vi välkomnar därför de satsningar som Huddinges politiska styre gör på 
avhopparverksamhet i sin senaste budget. Samtidigt känner vi en oro för att 
satsningen framstår som kortsiktig. I vårt budgetförslag fick socialnämnden ett 
tillskott på 2,8 miljoner kr under 2022 för arbete med avhoppare från kriminell 
bana, men också en särskild satsning på avhopparverksamhet på 4 miljoner kr 
årligen 2022–2024. 
 
Syftet med en avhopparverksamhet är att få fler att lämna kriminalitet och en 
destruktiv livsstil. Det skulle utgöra en vinst för såväl den enskilde som för hela 
kommunen. Vi ser därför fram emot att arbetet med att inrätta en 
avhopparverksamhet i Huddinge går framåt. 
 

För Socialdemokraterna  
 
 
 
Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 18: Avskaffa minutjakten inom hemtjänsten – svar 

på motion väckt av Sara Heelge Vikmång, Margareta 

Vikgren och Ann-Marie Högberg (samtliga S)  

 

Under kommunfullmäktiges sammanträde 2022-02-14 yrkade vi bifall på 
motionen Stoppa minutjakten i hemtjänsten. Vi reserverar oss härmed till 
förmån för eget förslag.  
 
Bakgrund 
Vi ser tydligt att grunden till den felaktigt beräknade ersättningsmodellen 
som finns inom hemtjänsten idag kan spåras till fokus på kontroll av 
privata aktörer snarare än kvalitet i verksamheten. Vänsterpartiet 
förespråkar en god kvalitet inom välfärden framför privata vinstintressen. 
Vi vet också att hemtjänst inom egen regi har andra förutsättningar än 
privata aktörer. Därmed är det omöjligt att skapa ett system som likvärdigt 
kan kompensera dessa båda utförare.  
 
Den kommunala hemtjänsten ska tillgodose medborgarnas behov. 
Kvaliteten i hemtjänsten och förutsättningarna för den ligger i den 
kommunala budgeten och hur hemtjänsten drivs. Ett ersättningssystem 
som baseras på beviljade insatser är mer rättvisande än utförd tid. 
Hemtjänsten planerar bemanning utifrån behov och beviljade insatser. 
Hemtjänsten i egen regi måste dessutom planera för larm, natt och för att 
eventuella privata utförare inte sköter sin del. Hemtjänsten i egen regi 
behöver inte heller de incitament som beskrivs i utlåtandet då dessa är 
skapade för att kontrollera och försöka skapa kvalitet hos privata utförare 
vars huvudintresse är kapitalvinst åt dess ägare.  
 
En förändring i ersättningsmodell är därför viktigt för att värna om 
kvaliteten inom insatserna, budgeten för egen regi, arbetsmiljön för våra 
medarbetare inom hemtjänsten samt i längden ett ansvarsfullt agerande 
gentemot kommunens budget och dess medborgare. 

 
 
Nujin Alacabek  Britt Björneke  
 
 
Niklas Bougt  Olov Hamilton 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunnfullmäktige 

2022-02-14 
 

RESERVATION 
 

Ärende 17: Avskaffa minutjakten inom hemtjänsten 
 
 
Vi reserverar oss till förmån för vår motion 
 
Bakgrund 
Huddinge kommun beviljade år 2020 långt fler timmar hemtjänst än vad som utfördes. Många 
av timmarna som inte utförts har en naturlig förklaring så som växelvård eller sjukhusvistelse. 
Men om vi i stället jämför planerad tid med utförd tid så finns det också en skillnad. Det tyder 
på ett systemfel, och statistiken visar att det inte är något nytt. Diskrepansen mellan planerad 
tid och utförd tid blir oftast minuter som personalen försöker jaga ikapp när något oförutsett 
skett.   
  

I flera kommuner runt om i landet så har man nu istället börjat arbetet med att 
individanpassa hemtjänsten mer genom att individens behov sattes i centrum (IBIC). De olika 
insatserna delas då in i mindre delar och den äldre får genom det ett större 
handlingsutrymme och självständighet genom att själv kunna utföra de delar av en uppgift 
som de skulle kunna göra själva.   
  

Minutscheman inom hemtjänsten innebär att undersköterskor och vårdbiträden ges i 
uppdrag att utföra insatser, t.ex. en dusch, en städning eller en promenad, och att denna 
insats anges i antal minuter som sedan loggas i digitala verktyg. Men när något oförutsett 
händer behöver personalen kunna anpassa dagen efter förutsättningarna och inte vara låsta 
till ett visst antal minuter. Det ställer också till problem att en dusch räknas som ett visst antal 
minuter men kan ta väldigt olika tid hos olika äldre.   
  

Detta kan vi också se i Huddinge, i PWC rapporten som togs fram till Vård-och 
områdesnämnden är det tydligt att beviljad tid i intervallet 21-50 timmar per månad har lägst 
utförandegrad - Med färre beviljade timmar utförs i högre grad den beviljade tiden.   
  
I PWC rapporten läser vi också att ersättningsnivån i Huddinge kommun uppges bygga på att 
65 procent av arbetstiden utförs hos kund, enligt den ursprungliga ersättningsberäkningen. I 
december år 2016 uppgick den utförda tiden hos kund till cirka 40 procent, vilket innebär att 
60 procent av den arbetade tiden användes för annat, så kallad kringtid (gång- och restid, 
dokumentation, genomförandeplaner etc.)  
  



Många korta insatser innebär alltså en större andel transporttid vilket ersättningsmodellen i 
dagsläget inte tar hänsyn till. Det utgår alltså för lite ersättning för att åka ut till en brukare 
som exempelvis behöver ögondroppar eller hjälp med att få på sig stödstrumporna – insatser 
som är viktiga för livskvalitén för många brukare.   
  

Minutstyrning leder inte heller bara till sämre vård för brukarna utan också till en stressig 
arbetssituation på bekostnad av handlingsutrymmet i mötet mellan personalen och de äldre. 
Detta kan leda till att arbetsmiljön blir ohållbar då personalen ständigt saknar marginaler.  
  

Genom IBIC och annat utvecklingsarbete har minutscheman minskats till att bli ett 
planeringsverktyg för verksamheten och inte längre styrande planering och vi 
Socialdemokrater tycker nu att det är dags att ta ytterligare ett steg på vägen och helt släppa 
minutstyrningen även som planeringsverktyg. Detta skulle vara ett steg mot en hemtjänst 
med individens behov i centrum och där undersköterskans kompetens tas till vara i mötet 
med den äldre.   
  
Vi socialdemokrater anser därför att kommunen bör titta på de positiva exempel som finns i 
bland annat Norrköping och Örebro för att inte uppfinna hjulet igen. Regeringen har givet 
coronapandemin lagt rekordbudgetar för att stötta upp för vård och omsorgen, dessa måste 
tas till vara och komma de äldre och personalen till dels. Att påbörja ett arbete med att 
stoppa minutjakten är ett sådant initiativ.   
 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång 
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Reservation 

Ärende 18: Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun 

– svar på motion väckt av Nujin Alacabek (V), Sonia 

Benavente (V) och Olov Hamilton (V) 

 

Under kommunfullmäktiges sammanträde 2022-02-14 yrkade vi bifall till 
vår motion Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun, vi reserverar 
oss härmed till förmån för eget förslag.  

 

Bakgrund 
Vänsterpartiet föreslår i en motion att ett lokalt barnombud ska inrättas i 
Huddinge med särskilt fokus på barns villkor och liv. Liknande tjänster 
finns bland annat i Järfälla, Botkyrka, Strängnäs, Uppsala, Ystad och 
Hudiksvall. Vi föreslår att tjänsten ska gå ut på att granska styrelsers och 
nämnders verksamhet och beslut i fall där de på olika sätt berör barn. 
Även utbildningsinsatser gällande barnkonventionen, barnrättsperspektivet 
och barnkonsekvensanalys föreslås ingå i tjänsten.  
 
I de remissvar vi fått på motionen talas det mycket om att Huddinge 
kommun redan sedan tidigare arbetar med barnkonsekvensanalyser och 
att det sedan 2020 är lag på att använda barnkonsekvensanalyser när 
beslut fattas som rör barn. Man menar också att dessa analyser inte ska 
granskas eller överprövas av en speciell instans vilket man menar att 
barnombudet skulle bli. Ingenstans i Vänsterpartiets motion om inrättandet 
av ett barnombud föreslås att barnombudet skulle överpröva 
barnkonsekvensanalyser. Det är märkligt att en sådan tolkning av något 
Vänsterpartiet inte har föreslagit ligger till grund för avfärdandet av vår 
motion.  
 
Vad vi föreslår är att ett barnombud ska kunna granska nämndernas 
arbete och arbetssätt ur ett barnrättsperspektiv. Detta kan såklart handla 
om stöd i arbetet med barnkonsekvensanalyser men inte enbart. Det kan 
även handla om att arbeta med barnrättsperspektiv, barnkonventionen och 
barnkonsekvensanalyser för att se hur nämndens generella arbete 
påverkar barn och barns liv och mående. Barnombudsmannen kommer 



också att kunna besöka skolor och informera barn och unga om sina 
rättigheter, samt ska verka som ombud för barn och föräldrar i enskilda fall 
där barn är utsatta för att säkerställa att barnens rättigheter tillgodoses och 
att deras röst blir hörd.  
Den nationella barnombudsmannen har flera gånger framfört tankar om 
lokala barnombud. I den senaste rapporten från BO ställs kravet på att det 
ska finnas lokala, regionala och nationella instanser för medborgare att 
vända sig till ifall barns rättigheter inte tillgodoses. 

 
Barnkonventionen ärr nu svensk lag. Det innebär att det är viktigt att 
säkerställa att alla förvaltningar och verksamheter i Huddinge kommun är 
väl medvetna om vad detta innebär för deras respektive verksamheter. Ett 
fortlöpande arbete med utbildningsinsatser för att säkerställa en god 
kunskap i kommunens verksamheter gällande barnkonventionen föreslås 
vara en del av det arbete som ett barnombud skulle kunna utföra. Det är 
synd att Huddinge kommun inte ser det som den goda möjlighet detta 
faktiskt vore att arbeta in detta i sina befintliga strukturer. 
 
 
 

Nujin Alacabek  Britt Björneke  
 
 
Niklas Bougt                                      Olov Hamilton 
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Protokollsanteckning

Ärende 19: Inrätta ett lokalt barnombud i Huddinge kommun - svar på motion

Barnperspektivet behöver stärkas i kommunens verksamheter. Det gäller inte bara vid beslut
om detaljplaner och liknande utan även i den befintliga verksamheten. Målkonflikter är
oundvikliga, men de måste lyftas fram så att politiska avvägningar mellan olika intressen
tydliggörs. Detta framhålls i den ”Handbok för barnkonsekvensanalyser” som refereras till i
handlingarna i detta ärende. Det kan gälla cykelvägar till skola/förskola, boendemiljöer,
lekparker, ungdomsgårdar, skolor/förskolor och så vidare.

Underlaget till ärendet argumenterar för Barnkonsekvensanalyser och förbättring av
“processer och metoder”. Merparten av barnkonsekvensanalyserna i detaljplanerna är dock
dyra och ganska intetsägande konsultrapporter. Tydliggörandet av målkonflikter lyser med
sin frånvaro. Förbättring av ”processer och metoder” pågår förhoppningsvis ständigt i
förvaltningen, men det räcker inte för att lyfta barnperspektivet till en högre nivå i
beslutsfattandet.

Kommunen saknar en aktiv och initierad funktion med särskild uppgift att bevaka barnens
och ungdomarnas intressen i kommunens hela verksamhet. Man kan gärna kalla funktionen
för “Barnstrateg”, vilket enligt tjänsteutlåtandet finns i några kommuner. I Stockholm finns en
”Barnombudsman” vars uppdrag är att driva på och stödja utvecklingen av stadens arbete
med barnkonventionen, uppmärksamma barns rättigheter och intressen i styrdokument,
granska hur barns rättigheter implementeras samt att öka kunskapen i alla stadens
verksamheter.

Huddinge kan lära sig av andra.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Jan-Olof Bodén


